



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນາຖາວອນ

=====0=====

ສຳນັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ

ເລກທີ. 362./ນຍ

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ. 19.10.2007.

ດຳລັດ

ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີ

- ອີງຕາມ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍລັດຖະບານແຫ່ງ ສ.ປ.ປ.ລາວ ສະບັບເລກທີ 02/ສພຊ, ລົງວັນທີ 06 ພຶດສະພາ 2003;
- ອີງຕາມ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີ ລະບົບປັບປຸງໃໝ່ ເລກທີ 05/ສພຊ, ລົງວັນທີ 20 ພຶດສະພາ 2005;
- ອີງຕາມ ການສະເໜີ ຂອງ ລັດຖະມົນຕີວ່າການ ກະຊວງການເງິນ ສະບັບເລກທີ 2373/ກງ, ລົງວັນທີ 02/10/2007.

ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ອອກດຳລັດ :

ມາດຕາ 1. ຈຸດປະສົງ

ດຳລັດສະບັບນີ້ ວາງອອກເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີ ກ່ຽວກັບຫຼັກການ, ນະໂຍບາຍ, ລະບຽບການ ແລະ ມາດຕະການລະອຽດ ໃນການສົ່ງອອກ-ນຳເຂົ້າ, ການຜ່ານແດນ ແລະ ການຈໍລະຈອນສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງຢູ່ພາຍໃນ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ, ໂດຍສະເພາະທີ່ນອນຢູ່ໃນລະບອບງົດເກັບພາສີ ຫຼື ສິນຄ້າທີ່ບໍ່ທັນໄດ້ປະກອບເອກະສານແຈ້ງພາສີ, ເພື່ອເປັນການຊຸກຍູ້, ສົ່ງເສີມການຜະລິດ, ການບໍລິການ, ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍສົ່ງເສີມ, ປົກປ້ອງການຜະລິດສິນຄ້າ ແລະ ການດຳເນີນທຸລະກິດຢູ່ພາຍໃນປະເທດ, ຊຸກຍູ້ການສົ່ງອອກ, ດຶງດູດການລົງທຶນພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ເສດຖະກິດພາຍໃນປະເທດ ຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ທັງເປັນການປະຕິບັດພັນທະເຂົ້າງົບປະມານແຫ່ງລັດ ຂອງບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ໃຫ້ເປັນເອກະພາບ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ແລະ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບລະບຽບການຂອງສາກົນທີ່ ສ.ປ.ປ.ລາວ ໄດ້ຮ່ວມລົງນາມ ຫຼື ເຂົ້າເປັນພາສີຂອງສັນຍາ ແລະ ສິນທິສັນຍາຕ່າງໆ.

ມາດຕາ 2. ອານາເຂດພາສີ

ອານາເຂດພາສີ ແມ່ນຜົນແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນຂອງ ສ.ປ.ປ.ລາວ ຊຶ່ງກວມທັງເຂດນ່ານ
ພ້າ, ນ່ານນ້ຳ ຊາຍແດນ ຕິດກັບຕ່າງປະເທດ ທີ່ຮັບຮູ້ຕາມກົດໝາຍສາກົນ ເພື່ອກຳນົດຂອບເຂດ
ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ພາສີ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 5 ຂອງກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍພາສີ ສະບັບເລກທີ 05/ສພຊ, ລົງວັນທີ 20.05.2005 .

ໃນການປະຕິບັດພັນທະກໍລະນີທີ່ລັດຖະບານ ສ.ປ.ປ.ລາວ ໄດ້ຮ່ວມລົງນາມໃນຂໍ້ຕົກລົງ
ວ່າດ້ວຍການອຳນວຍຄວາມສະດວກ, ການຂົນສົ່ງສິນຄ້າ ແລະ ຄົນຂ້າມແດນກັບບັນດາປະເທດ
ຕ່າງໆລຸ່ມແມ່ນ້ຳຂອງ ໃນການຮ່ວມກັນກວດກາສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງ ແລະ ຄົນ ຢູ່ຈຸດດຽວ, ຄັ້ງດຽວ
ແມ່ນອະນຸຍາດໃຫ້ເຈົ້າໜ້າທີ່ພາສີ ຂອງ ສ.ປ.ປ ລາວ ອອກໄປປະຕິບັດໜ້າທີ່ນອກອານາເຂດ
ພາສີ ຂອງ ສ.ປ.ປ.ລາວ ເພື່ອປະຕິບັດວຽກງານ ຮ່ວມກັນກັບເຈົ້າໜ້າທີ່ພາສີ ຂອງປະເທດຄູ່ຮ່ວມ
ລົງນາມໃນຂໍ້ຕົກລົງ ແລະ ອະນຸຍາດໃຫ້ເຈົ້າໜ້າທີ່ພາສີ ຂອງປະເທດຄູ່ຮ່ວມລົງນາມໃນຂໍ້ຕົກລົງ
ເຂົ້າມາປະຕິບັດວຽກງານຮ່ວມກັນກັບ ເຈົ້າໜ້າທີ່ພາສີ ຂອງສ.ປ.ປ ລາວ ເຊັ່ນດຽວກັນ
ໃນສະຖານທີ່ ທີ່ທັງສອງຝ່າຍໄດ້ກຳນົດໄວ້.

ມາດຕາ 3. ການປ່ຽນແປງອັດຕາພາສີໃນກໍລະນີຈຳເປັນ

ໃນກໍລະນີທີ່ມີຄວາມຈຳເປັນຮີບດ່ວນ ຕ້ອງໄດ້ປ່ຽນແປງອັດຕາພາສີ, ລັດຖະບານ
ສາມາດ ສະເໜີ ຫຼຸດ ຫຼື ເພີ່ມອັດຕາພາສີ, ປ່ຽນແປງອັດຕາພາສີ ທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນປັ້ມ ສາລະບານ
ອັດຕາພາສີ ຊຶ່ງເກັບຕາມອັດຕາສ່ວນຮ້ອຍ ຂອງມູນຄ່າແຈ້ງພາສີ ມາເປັນການເກັບຕາມອັດຕາ
ເດັດຖານ (ໝາຍເຖິງການກຳນົດຄ່າພາສີແລະພັນທະອື່ນໆ ເປັນຈຳ ນວນເງິນ ຕໍ່ຫົວໜ່ວຍສິນຄ້າ,
ເຄື່ອງຂອງ) ຕໍ່ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕາມທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນ ມາດຕາ 6 ຂອງກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍພາສີ ສະບັບເລກທີ 05/ສພຊ, ລົງວັນທີ 20.05.2005.

ອັດຕາພາສີ ທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນປັ້ມສາລະບານອັດຕາພາສີ ບໍ່ອະນຸຍາດໃຫ້ບຸກຄົນ,
ນິຕິບຸກຄົນ, ການຈັດຕັ້ງ ຫຼື ອົງການປົກຄອງທຸກຂັ້ນ ປ່ຽນແປງອັດຕາພາສີ ຈະດ້ວຍວິທີໃດກໍຕາມ
ເຊັ່ນ: ຫຼຸດ ຫຼື ເພີ່ມອັດຕາພາສີໂດຍກົງ, ຕົກລົງຍົກເວັ້ນ, ຫຼຸດຫຼືເພີ່ມມູນຄ່າແຈ້ງ, ປະລິມານ,
ບໍລິມາດ, ນ້ຳໜັກຕໍ່ສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງ ທີ່ຕ້ອງເສຍພາສີແລະພັນທະອື່ນໆ ຕາມລະບຽບ
ກົດໝາຍໂດຍເດັດຂາດ, ຖ້າເກີດເປັນຜົນເສຍຫາຍແກ່ຜົນປະໂຫຍດຂອງຊາດ ກໍຄືລາຍຮັບ
ງົບປະມານແຫ່ງລັດ ຈະຖືວ່າເປັນການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ແລະ ຈະຖືກປະຕິບັດວິໄນ ຫຼື ລົງໂທດ
ຕາມລະບຽບກົດໝາຍຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ມາດຕາ 4. ມູນຄ່າແຈ້ງພາສີຂາເຂົ້າ

ການກຳນົດມູນຄ່າແຈ້ງພາສີສຳລັບສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງນຳເຂົ້າ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນ
ມາດຕາ 13 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີ ສະບັບເລກທີ 05/ສພຊ, ລົງວັນທີ 20.05.2005
ແມ່ນການກຳນົດຫຼັກການກ່ຽວກັບການປະເມີນມູນຄ່າສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງ ນຳເຂົ້າເພື່ອຈຸດປະສົງ
ໃນການແຈ້ງພາສີ.

ມູນຄ່າແຈ້ງພາສີ ສຳລັບສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງທີ່ນຳເຂົ້າມາ ສປປລາວ ຈະຖືກກຳນົດ
ມູນຄ່າແຈ້ງພາສີ ໂດຍໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບວິທີການດັ່ງລຸ່ມນີ້ :

(1). ມູນຄ່າແຈ້ງພາສີສຳລັບສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງທີ່ນຳເຂົ້າ ຕ້ອງແມ່ນມູນຄ່າຊື້-ຂາຍ ຊຶ່ງແມ່ນລາຄາຊື້-ຂາຍສິນຄ້າທີ່ໄດ້ຊຳລະຕົວຈິງ ຫຼື ລາຄາທີ່ຈະຕ້ອງຊຳລະສຳລັບສິນຄ້າ, ເຄື່ອງ ຂອງນຳເຂົ້າ.

(2). ຖ້າວ່າມູນຄ່າແຈ້ງສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງນຳເຂົ້າ ບໍ່ສາມາດກຳນົດໄດ້ພາຍໃຕ້ຂໍ້ (1) ຂ້າງເທິງນັ້ນ, ມູນຄ່າແຈ້ງພາສີ ຕ້ອງແມ່ນມູນຄ່າຊື້-ຂາຍສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງນຳເຂົ້າທີ່ຄືກັນ.

(3). ຖ້າວ່າມູນຄ່າແຈ້ງສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງນຳເຂົ້າ ບໍ່ສາມາດກຳນົດໄດ້ພາຍໃຕ້ຂໍ້ (1) ແລະ ຂໍ້ (2) ຂ້າງເທິງນັ້ນ, ມູນຄ່າແຈ້ງພາສີ ຕ້ອງແມ່ນມູນຄ່າຊື້-ຂາຍສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງນຳເຂົ້າ ທີ່ຄ້າຍຄືກັນ,

(4). ຖ້າວ່າມູນຄ່າແຈ້ງສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງນຳເຂົ້າ ບໍ່ສາມາດກຳນົດໄດ້ພາຍໃຕ້ຂໍ້ (1), (2) ຫຼື (3) ຂ້າງເທິງນັ້ນ, ມູນຄ່າແຈ້ງພາສີ ຕ້ອງອີງໃສ່ວິທີກຳນົດຄ່າໃຊ້ຈ່າຍບາງຢ່າງອອກຈາກລາ ຄາສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງ ຢູ່ ສປປລາວ.

(5). ຖ້າວ່າມູນຄ່າແຈ້ງສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງນຳເຂົ້າ ບໍ່ສາມາດກຳນົດໄດ້ພາຍໃຕ້ຂໍ້ (1), (2), (3) ຫຼື (4) ຂ້າງເທິງນັ້ນ, ມູນຄ່າແຈ້ງພາສີ ຕ້ອງອີງໃສ່ວິທີການໃຊ້ລາຄາຄຳນວນມູນຄ່າການ ຜະລິດສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງທີ່ນຳເຂົ້າ:

(6). ຖ້າວ່າມູນຄ່າແຈ້ງສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງນຳເຂົ້າ ບໍ່ສາມາດກຳນົດໄດ້ໂດຍອີງໃສ່ວິ ທີ່ຕ່າງໆທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງນັ້ນ, ມູນຄ່າແຈ້ງພາສີຈະຕ້ອງຖືກກຳນົດດ້ວຍວິທີການທີ່ສົມເຫດ ສົມ ຜົນໂດຍສອດຄ່ອງກັບບັນດາຫຼັກການຕ່າງໆທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນ ຂໍ້ (1), (2), (3), (4) ແລະ (5) ຂ້າງເທິງນັ້ນ, ບົນພື້ນຖານຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ມີຢູ່ ສປປລາວ.

1. ໃນ 6 ວິທີການດັ່ງກ່າວ ຕ້ອງນຳມາປະຕິບັດຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງຕາມລຳດັບ ແຕ່ (1) ເຖິງ (6), ສ່ວນວິທີການທີ (4) ແລະ (5) ສາມາດສະຫຼັບການນຳໃຊ້ວິທີໃດກ່ອນ ຫຼື ຫຼັງ ກໍໄດ້ ຖ້າວ່າມີການຮ້ອງຂໍຂອງຜູ້ນຳເຂົ້າ.

ລັດຖະມົນຕີວ່າການກະຊວງການເງິນ ຈະເປັນຜູ້ອອກບົດແນະນຳລະອຽດກ່ຽວກັບການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາດຕານີ້ ພ້ອມທັງອອກລະບຽບການຕ່າງໆ ໃນການກຳນົດລາຄາຕ່ຳສຸດສຳ ລັບບາງຊະນິດສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງໃນແຕ່ລະໄລຍະທີ່ເຫັນວ່າມີຜົນກະທົບ ແລະ ມີຄວາມສ່ຽງສູງ ຕໍ່ການກວດກາ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ.

ມາດຕາ 5. ການຄິດໄລ່ຄ່າພາສີ ແລະ ພັນທະອື່ນໆ

ພື້ນຖານການຄິດໄລ່ຄ່າພາສີ ແລະ ພັນທະອື່ນໆ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນ ມາດຕາ 22 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີ ສະບັບເລກທີ 05/ສພຊ ລົງວັນທີ 20/05/2005 ນັ້ນ ຕ້ອງເປັນ ເງິນກີບ ແບບທະວີຄູນ ໂດຍຖືເອົາສະກຸນເງິນໂດລາສະຫະລັດ ຄູນໃຫ້ອັດຕາຂາຍຂອງທະນາ ຄານ ໃນວັນບັນທຶກໃບແຈ້ງພາສີເປັນລາຍລະອຽດ ຄູນໃຫ້ອັດຕາພາສີ ແລະ ພັນທະອື່ນໆ ຕາມທີ່ ກຳນົດໄວ້ໃນປຶ້ມສາລະບັນອັດຕາພາສີ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສ່ວຍສາອາກອນ.

ເພື່ອສະດວກໃນການສັງລວມຕົວເລກສະຖິຕິ ແລະ ຄິດໄລ່ຄ່າພາສີແລະພັນທະອື່ນໆ, ການປັດຕົວເລກ ຫລື ການມົນຕົວເລກ ໃຫ້ປະຕິບັດດັ່ງນີ້, ຄື :

- ຕົວເລກລາຄາເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຖ້າມີເລກເສດ ບໍ່ໃຫ້ມີການປັດ, ໃຫ້ຮັກສາເລກເສດໄວ້ ຫລັງຈຸດ 2 ຕົວເລກ.
- ຕົວເລກມູນຄ່າແຈ້ງພາສີເປັນເງິນກີບ ຖ້າເປັນເລກເສດ ໃຫ້ປັດເປັນຕົວເລກມົນ, ຄື : ແຕ່ 1 ຫາ 50 ໃຫ້ປັດເປັນ 50, ແຕ່ 51 ຫາ 99 ໃຫ້ປັດເປັນ 100.
- ຕົວເລກຄ່າພາສີ-ອາກອນ ໃຫ້ປັດເປັນເລກມົນຫົວຮ້ອຍ, ຄື : ແຕ່ 1 ຫາ 99 ໃຫ້ປັດເປັນ 100.

ມາດຕາ 6. ວິທີເສຍພາສີແລະ ພັນທະອື່ນໆ

ພາຍຫຼັງທີ່ເຈົ້າໜ້າທີ່ພາສີໄດ້ບັນທຶກໃບແຈ້ງພາສີເປັນລາຍລະອຽດ ຄ່າພາສີ ແລະ ພັນທະອື່ນໆ ຕ້ອງຊໍາລະໃຫ້ຄົບຖ້ວນໂດຍທັນທີ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 23 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີ ສະບັບເລກທີ 05/ສພຊ, ລົງວັນທີ 20.05.2005.

ໃນກໍລະນີ ຜູ້ແຈ້ງພາສີຊໍາລະຄ່າພາສີ ແລະ ພັນທະອື່ນໆ ບໍ່ທັນຕາມກຳນົດເວລາທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງນີ້ ຕ້ອງໄດ້ເສຍຄ່າປັບໄໝເທົ່າກັບ 0,01% ຂອງຄ່າພາສີ ແລະ ພັນທະອື່ນໆ ຕໍ່ວັນທີ່ມີການຊໍາລະ ແຕ່ສູງສຸດບໍ່ໃຫ້ເກີນ ເຈັດ ວັນ ໂດຍບໍ່ນັບວັນພັກລັດຖະການ, ຖ້າກາຍກຳນົດດັ່ງກ່າວ ສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງ ຈະຕົກຢູ່ໃນການຄວບຄຸມສະເພາະຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ພາສີ ແລະ ປະຕິບັດຕາມມາດຕະການທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 42 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີ.

ມາດຕາ 7. ການນຳເອົາສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງ ອອກຈາກສາງ ຫຼື ດ່ານພາສີ

ການນຳເອົາສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງ ອອກຈາກສາງ ຫຼື ດ່ານພາສີ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນຂໍ້ 2 ຂອງມາດຕາ 25 ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີ ສະບັບເລກທີ 05/ສພຊ, ລົງວັນທີ 20.05.2005 ຕ້ອງປະຕິບັດຢ່າງເຂັ້ມງວດ ຄືດັ່ງນີ້:

1. ຜູ້ນຳເຂົ້າຫາກມີຈຸດປະສົງຂໍອະນຸຍາດນຳເອົາສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງອອກຈາກ ສາງ ຫຼື ດ່ານພາສີກ່ອນການເສຍພາສີ ແລະ ພັນທະອື່ນໆກໍໄດ້ ຕ້ອງປະກອບໃບແຈ້ງພາສີຄຳປະກັນພ້ອມທັງຄັດຕິດເອກະສານອະນຸຍາດກ່ຽວກັບການນຳເຂົ້າສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງໃຫ້ຄົບຖ້ວນ ແລ້ວຍື່ນຕໍ່ລັດຖະການພາສີ ບ່ອນນຳເຂົ້າສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງ ພິຈາລະນາອະນຸມັດຕາມລະບຽບການ ແລະ ວາງເງິນຄຳປະກັນເທົ່າກັບ ຮ້ອຍຊາວສ່ວນຮ້ອຍ ຂອງຄ່າພາສີ ແລະ ພັນທະອື່ນໆ ທີ່ຈະຕ້ອງຊໍາລະ.

- ສະເພາະການນຳເຂົ້າຕາມລະບອບຍົກເວັ້ນ ຫຼື ງົດເກັບພາສີ ຂອງອົງການຈັດຕັ້ງຂອງລັດ, ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ, ພະນັກງານອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ຫຼື ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບອະພິສິດທາງການທູດອາດຈະອະນຸຍາດໃຫ້ຄຳປະກັນດ້ວຍການຈັດຕັ້ງ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ບຸກຄົນ ທີ່ເຂື່ອຖືກໍໄດ້.

2. ພາຍຫຼັງທີ່ລັດຖະການພາສີໄດ້ພິຈາລະນາອະນຸມັດ ແລະ ວາງເງິນຄຳປະກັນເປັນທີ່ຮຽບຮ້ອຍແລ້ວ ເຈົ້າໜ້າທີ່ພາສີ ຈະທຳການກວດກາສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 24 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພາສີ ສະບັບເລກທີ 05/ສພຊ, ລົງວັນທີ 20.05.2005 ຜູ້ນຳເຂົ້າ ຕ້ອງນຳເອົາສິນຄ້າ, ເຄື່ອງຂອງອອກຈາກສາງ ຫຼື ດ່ານພາສີ ໂດຍທັນທີ.